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AKADEMICKÝ SENÁT 

FAKULTY HUMANITNÍCH STUDIÍ 

___________________________________________________________________________ 

 

Zápis č. 2/2021 (173) 

z řádného zasedání Akademického senátu Fakulty humanitních studií  

konaného dne 17. 2. 2021  

formou videokonference 

 

 

Přítomni: Mgr. Lenka Drábková, Ph.D.; Mgr. Karla Hrbáčková, Ph.D.; 

Mgr. et Mgr. Viktor Pacholík, Ph.D.;  PhDr. Helena Skarupská, Ph.D.; doc. Mgr. Roman 

Trušník, Ph.D.; doc. PaedDr. Adriana Wiegerová, PhD.; Mgr. Beáta Deutscherová, MBA; 

Bc. Jan Klokočka; Bc. Adéla Langerová (odchod v 14:27 h); Anita Machová 

 

Stálí účastníci zasedání: Ing. Adam Cejpek; Mgr. Ilona Kočvarová, Ph.D.;  Mgr. Libor Marek, 

Ph.D. (příchod v 13:10 h); PhDr. Hana Navrátilová, Ph.D; PhDr. Mgr. Petr Snopek, PhD., 

MBA; Mgr. Renata Šilhánová, Ph.D. 

 

Omluveni: - 

 

Předběžný program z pozvánky: 

1. Kontrola zápisu z řádného zasedání č. 1/2021 (172). 

2. Stav plnění usnesení AS FHS. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace od vedení fakulty (informace děkana, tajemníka a proděkanů). 

5. Projednání koncepce Centra podpory vzdělávání. 

6. Projednání dokumentu Zpráva o činnosti AS FHS za rok 2020. 

7. Projednání dokumentu Pravidla průběhu studia ve SP uskutečňovaných na FHS. 

8. Zprávy z AS UTB. 

9. Různé. 

 

Zasedání zahájila a řídila předsedkyně AS FHS dr. Helena Skarupská. Přivítala všechny členy 

a stále účastníky. Konstatovala účast 10 členů AS FHS. Senát byl usnášeníschopný. 

 

 

Ad 1. Kontrola zápisu z řádného zasedání č. 1/2021 (172). 

Zápis z řádného zasedání č. 1/2021 (172) byl zaslán členům AS FHS a stálým účastníkům 

k připomínkování, po zapracování připomínek byl zápis zveřejněn na internetové stránce FHS.  
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K hlasování přítomno 10 členů AS FHS. 

Návrh usnesení AS FHS č. 173/01 

AS FHS schválil zápis z řádného zasedání č. 1/2021 (172) ve znění zveřejněném ve veřejné 

části internetových stránek FHS UTB ve Zlíně. 

 

Hlasování 

Pro: 10 

Proti: 0 

Zdržel se: 0 

 

Usnesení AS FHS č. 173/01 

AS FHS schválil zápis z řádného zasedání č. 1/2021 (172) ve znění zveřejněném ve veřejné 

části internetových stránek FHS UTB ve Zlíně. 

 

Ad 2. Stav plnění usnesení AS FHS. 

Na zasedání č. 1/2021 (172) bylo přijato usnesení AS FHS č. 172/03, kde AS FHS ukládá 

děkanovi FHS dopracovat Koncepci Centra podpory vzdělávání dle požadavků LK do 10. 2. 

2021. Děkan e-mailem ze dne 10. 2. 2021 informoval předsedkyni AS FHS, že chce stáhnout 

z projednání dokument Koncepce Centra podpory vzdělávání, protože ke koncepci proběhla 

schůzka iniciovaná rektorem UTB za účasti děkana FHS, doc. Wiegerové a dr. Pacholíka. 

Předsedkyně požádala účastníky o bližší informace. Následovala bohatá diskuse, ve které 

vystoupili dr. Skarupská, dr. Marek, doc. Wiegerová, doc. Trušník a dr. Drábková.   

 

Stanovisko doc. Wiegerové:  

Rektor UTB požádal doc. Wiegerovou o diskusi ke koncepci CPV. Diskusí se zúčastnili - děkan 

dr. Marek, dr. Pacholík a doc. Wiegerová. Proběhla dvě setkání, a to 5. 2. a 12. 2. 2021. Vznikl 

návrh jiného pojetí činnosti centra. Po diskusích požádal rektor UTB o pokračování práce na 

koncepci v tomto novém pojetí a určil koordinátorem diskusí Mgr. Sobieskou - referentku OSR 

z rektorátu UTB. 

 

Stanovisko děkana dr. Marka:  

Děkan FHS dne 10. 2. 2021 požádal předsedkyni AS FHS o stažení 3. verze Koncepce Centra 

podpory vzdělávání z projednání na Akademickém senátu FHS, neboť dokument není ani po 

pěti měsících projednávání pro AS FHS akceptovatelný. Tímto krokem chtěl vytvořit prostor 

pro sestavení takového návrhu, který bude funkční a zároveň přijatelný pro senát. Dalším 

důvodem pro stažení návrhu byl i fakt, že doc. Wiegerová po dohodě s rektorem UTB 

zpracovala vlastní nástin koncepce CPV. Děkan se zúčastnil jednání o tomto návrhu dne 5. a 12. 

2. 2021 (rektor, děkan, doc. Wiegerová, dr. Pacholík). Na jednání 12. 2. bylo dohodnuto, že na 

základě konceptu doc. Wiegerové zpracuje návrh koncepce pro předložení AS FHS 

Mgr. Sobieská (OSR). Děkan konstatoval diskrepanci mezi původním záměrem obsaženým ve 

všech verzích koncepce (byla v souladu se strategickými dokumenty UTB) a materiálem 

předloženým doc. Wiegerovou. Diskrepance se týká především nového prvku v zaměření 

centra: podpora CŽV v rámci celé univerzity, stejně tak zahrnutí akcí ústavů/center do agendy 

CPV. Touto změnou se diskuse o CPV vrací de facto na počátek. Děkan se plně ztotožňuje 
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s potřebou vtisknout CPV jasný smysl a směr, tedy vytvořit pro něj jednoznačnou koncepci, ale 

domnívá se, že projednávání koncepce trvající téměř půl roku, a to s nejistou vidinou brzkého 

dokončení tohoto procesu, znemožňuje plnohodnotné fungování centra, které už dle plánu 

a díky projektu FSR rozvinulo svou činnost ve všech klíčových oblastech. Děkan v této 

souvislosti poukázal na proces schvalování restrukturalizace FHS v létě roku 2013, k čemuž 

zaslal 9. 1. 2021 členům LK AS FHS a hostům jednání ze dne 6. 1. 2021 příslušný materiál. 

Jednalo se o zásadní zásah do struktury fakulty zahrnující rušení několika ústavů, zřizování 

nových ústavů, vytváření nových pozic, dislokační změny – to vše s ekonomickými dopady, 

přičemž AS FHS projednal na jaře 2013 na dvou zasedáních pouze rámcovou koncepci 

restrukturalizace, koncepci nových jednotek předkládali kandidáti na ředitele až po schválení 

restrukturalizace. V případě CPV jde o organizačně nenáročnou změnu. Z pohledu tvorby 

strategie i z hlediska legislativy je fungování organizačních jednotek (stejně tak odpovědnost 

za jejich chod) podřízeno děkanovi fakulty, který podle § 28 ZoVŠ „jedná a rozhoduje 

ve věcech fakulty“. I z těchto důvodů je projednávání koncepce trvající déle než půl roku zcela 

kontraproduktivní. 

 

Stanovisko doc. Trušníka:  

Doc. Trušník vyjádřil názor, že pokud AS FHS zřízení Centra podpory vzdělávání již jednou 

schválil, nepřísluší mu další projednávání koncepce činnosti tohoto pracoviště - oporu pro 

takové projednávání nenachází ani v Zákonu o vysokých školách, ani ve Statutu FHS. V této 

souvislosti připomněl, že zřízení centra k 1. 9. 2020 bylo na zasedání AS FHS dne 

29. 6. 2020 schváleno všemi deseti hlasy po dlouhé diskusi, a odmítl argument, že "jsme byli 

postaveni před hotovou věc". 

 

Stanovisko dr. Pacholíka: 

Dr. Pacholík uvedl, že se i nyní pracuje s původní vizí, kterou na žádost rektora UTB detailněji 

rozpracovala doc. Wiegerová. Současný směr koncepce představuje výraznější podporu CŽV, 

zachovává však další oblasti působení CPV již dříve definované děkanem. Z pohledu 

dr. Pacholíka tak nejde o návrat na začátek, dosavadní práce na koncepci nelze považovat 

za zbytečnou, neboť na ni navazují další kroky. Předložený obraz projednávání 

restrukturalizace FHS z roku 2013 považuje dr. Pacholík za velmi zjednodušený. Také tvorbě 

dokumentu, který zmiňuje děkan FHS, předcházela obsáhlá diskuze a zmíněný dokument je 

průběžným výsledkem těchto jednání. Ve věci náplně činnosti CPV předchozí diskuze 

neproběhla. Na jednání AS FHS dne 29. 6. 2020, kde byl vznik CPV ze strany AS FHS 

schválen, bylo jasně řečeno, že i nadále bude prostor pro další jednání a řešení sporných otázek. 

Členové AS FHS na tomto jednání konstatovali, že předložené informace k CPV nejsou příliš 

obsáhle a umožňují vytvoření pouze orientační představy o činnosti CPV, nutnost další diskuze 

tedy byla předvídatelná. Současná diskuze je pouze logickým pokračováním řešení CPV.  

 

 

Ad 3. Projednání programu zasedání. 

Pozvánku na řádné zasedání AS FHS obdrželi členové AS FHS a stálí účastníci zasedání 

elektronicky dne 10. 2. 2021 s programem, jak byl odsouhlasen na minulém zasedání.  
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Děkan FHS požádal o vyjmutí bodu 5. Projednání koncepce Centra podpory vzdělávání a bodu 

7. Projednání dokumentu Pravidla průběhu studia ve SP uskutečňovaných na FHS, materiál se 

teprve finalizuje. Na pořad jednání navrhuje zařadit Projednání dokumentu Organizační řád 

FHS. Předsedkyně tedy tento bod zařadila do programu.  

 

Dr. Pacholík navrhl stažení bodu Projednání dokumentu Organizační řád FHS s odvoláním na 

ustanovení zápisu ze zasedání AS FHS ze dne 20. 1. 2021, které stanoví, že AS FHS se shodl 

na tom, že se k projednávání Organizačního řádu FHS vrátí, až bude vyjasněna Koncepce 

Centra podpory vzdělávání. Bude tak prostor pro zapracování případných úprav, které si 

potenciálně může vyžádat pojetí CPV. 

 

Doc. Wiegerová a dr. Drábková rovněž navrhly stažení bodu Projednání dokumentu 

Organizační řád FHS. 

 

Dr. Hrbáčková navrhla, aby se o Projednání dokumentu Organizační řád FHS hlasovalo. 

 

Předsedkyně vyvolala hlasování o zařazení bodu Projednání dokumentu Organizační řád FHS 

do programu dnešního zasedání AS FHS. 

 

K hlasování přítomno 10 členů AS FHS. 

Souhlas se zařazením bodu Projednání dokumentu Organizační řád FHS do programu dnešního 

zasedání AS FHS. 

 

Hlasování 

Pro: 3 

Proti: 7 

Zdržel se: 0 

 

Bod Projednání dokumentu Organizační řád FHS do programu zasedání nebyl zařazen. 

 

Protože nikdo další neměl návrh na doplnění nebo vyjmutí bodu z programu, dala předsedkyně 

hlasovat o programu. 

 

 

K hlasování přítomno 10 členů AS FHS. 

Návrh usnesení AS FHS č. 173/02 

AS FHS schválil program zasedání č. 2/2021 (173): 

1. Kontrola zápisu z řádného zasedání č. 1/2021 (172). 

2. Stav plnění usnesení AS FHS. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace od vedení fakulty (informace děkana, tajemníka a proděkanů). 

5. Projednání dokumentu Zpráva o činnosti AS FHS za rok 2020. 

6. Zprávy z AS UTB. 

7. Různé. 
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Hlasování 

Pro: 8 

Proti: 0 

Zdržel se: 2 

 

Usnesení AS FHS č. 173/02 

AS FHS schválil program zasedání č. 2/2021 (173): 

1. Kontrola zápisu z řádného zasedání č. 1/2021 (172). 

2. Stav plnění usnesení AS FHS. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace od vedení fakulty (informace děkana, tajemníka a proděkanů). 

5. Projednání dokumentu Zpráva o činnosti AS FHS za rok 2020. 

6. Zprávy z AS UTB. 

7. Různé. 

 

 

Ad 4. Informace od vedení fakulty (informace děkana, tajemníka a proděkanů). 

 

Děkan dr. Marek 

Informace z KR (viz zápis z KR UTB - Struktura - Kolegium rektora). 

Informace z KD (viz zápis z KD FHS - Struktura - Kolegium děkana). 

 Ústav zdravotnických věd nadále nabízí zaměstnancům UTB provedení antigenního 

testu na koronavirus. 

 Vedení FHS analyzuje všechny aspekty financování fakulty v návaznosti 

na projednávaný Rozpis rozpočtu UTB pro r. 2021. 

 V roce 2021 má proběhnout ostrý sběr dat pro HAP, probíhají zakázkové úpravy 

ze strany UPOL, vedení fakulty poskytuje součinnost a poukazuje na nedostatky 

systému; na jaře 2021 budou pro hodnocení pracovníků použity formuláře EPK. 

 Vedení fakulty poskytlo rektorátu připomínky k aktualizované směrnici rektora 

Hodnocení a řízení rozvoje pedagogických, tvůrčích, řídicích a dalších činností 

akademických a vědeckých pracovníků UTB, zástupci vedení se zúčastní jednání 

o finální podobě aktualizace, v návaznosti na to bude aktualizována příslušná směrnice 

děkana. 

 Připravuje se fakultní plán implementace doporučení a připomínek Mezinárodního 

evaluačního panelu UTB v rámci Hodnocení M17+ (Modul 3). 

 Byla připravena kontrolní zpráva SP Porodní asistence, která bude předložena rektorovi 

UTB. 

 Žádost o udělení akreditace ZSP byla 16. 2. 2021 schválena Radou pro vnitřní 

hodnocení UTB. 

 Vedení fakulty finalizuje aktualizace vnitřních předpisů (Pravidla průběhu studia 

ve studijních programech uskutečňovaných na Fakultě humanitních studií, Jednací řád 

VR FHS) pro předložení AS FHS. 

https://www.utb.cz/univerzita/o-univerzite/struktura/organy/kolegium-rektora/zapisy-ze-zasedani-kolegia-rektora/
https://fhs.utb.cz/o-fakulte/zakladni-informace/struktura/ostatni-organy-fakulty/kolegium-dekana/zapisy-z-kd/2020-2/
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 Proběhla příprava opatření na podporu studijních programů zaměřených na přípravu 

budoucích učitelů na pedagogických i nepedagogických fakultách veřejných vysokých 

škol. 

 

Tajemník Ing. Cejpek 

 Proběhla účetní uzávěrka za rok 2020 na UTB. 

 Probíhá sběr dat na software na rok 2020 na UTB. 

 V současné chvíli jsou v řešení veřejné zakázky na výpočetní techniku a překladatelské 

služby. 

 Probíhá práce na Výroční zprávě o hospodaření za rok 2020. 

 Dochází k průběžnému nastavování personálií, řešení průběžného odklonu náhrad, 

vytváření popisů práce a dalších administrativních záležitostí na jednotlivých 

projektech. 

 

Proděkanka dr. Navrátilová 

  Rada studijních programů projednala návrhy předsedů a členů komisí pro SZZ a SRZ, 

dále RSP schválila okruhy pro SZZ pro AR 2020/2021. 

 Členům AS FHS byly prezentovány výsledky hodnocení kvality výuky za ZS 

2020/2021 včetně dalšího postupu. Zpráva o výsledcích bude zveřejněna na webu FHS. 

 

Proděkanka dr. Kočvarová 

 Informovala o stavu aktuálně řešených projektů IGA a o možnosti konzultací pro jejich 

řešitele. 

 Upozornila na nutnost včasného zaměření na podávané projekty GA ČR s ohledem na 

maximalizaci jejich kvality a tedy možnosti uspět v náročné konkurenci, připomněla 

možnost metodologických konzultací na CV FHS. 

 Shrnula informace k probíhajícímu náhradnímu výběrovému řízení na SVS. 

 Předala informace ohledně zápisu výstupů TČ do OBD a jejich následné kontrole. 

 Informovala o aktuálním stavu vytvářeného dokumentu ohledně témat VaV FHS. 

 Upozornila na možnost školení v problematice sdílení výzkumných dat, na které všichni 

zaměstnanci FHS dostali pozvánku. 
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Proděkanka dr. Šilhánová 

Internacionalizace 

 Probíhá výběrové řízení na studijní pobyty a praktické stáže, termín pro odevzdání 

přihlášek je 25. 2. 2021. 

 V rámci propagace mobilit proběhla 10. 2. 2021 schůzka se studenty v zahraničí 

a se zájemci o výjezd přes MS Teams. Vzhledem k dosahu a počtu účastníků budeme 

tuto formu komunikace využívat i nadále. 

 Propagace 

 Byly zpracovány podklady pro celouniverzitní vyhodnocení úspěšnosti DOO konaného 

4. 2. 2021. 

 Aktuálně probíhá propagace soutěže Show-off 2021. 

 Probíhá zpracování Výroční zprávy o činnosti FHS. 

 

Proděkan dr. Snopek 

 Probíhá očkování studentů proti covid-19, kteří projevili o očkování zájem a realizují 

praxi u poskytovatelů zdravotních nebo sociálních služeb. 

 I vzhledem k přetrvávajícímu nouzovému stavu probíhají praxe studentů „víceméně“ 

standardně. 

 On-line formou jsou realizovány kurzy U3V na kterých participují zaměstnanci FHS. 

Plánují se kurzy pro další AR. 

 

Ad 5.  Projednání dokumentu Zpráva o činnosti AS FHS za rok 2020. 

AS FHS obdržel materiál 10. 2. 2021. Předsedkyně jako předkladatelka materiál představila.  

 

K hlasování přítomno 9 členů AS FHS. 

Návrh usnesení AS FHS č. 173/03 

AS FHS schvaluje dokument Zpráva o činnosti AS FHS za rok 2020. 

Hlasování 

Pro: 9 

Proti: 0 

Zdržel se: 0 

 

Usnesení AS FHS č. 173/03 

AS FHS schvaluje dokument Zpráva o činnosti AS FHS za rok 2020. 

 

Ad 6. Zprávy z AS UTB 

AS UTB zasedl 26. 1. 2021 a schválil Pravidla rozpočtu UTB ve Zlíně pro rok 2021 a vnitřní 

normy fakult. Další zasedání AS UTB je plánováno na 2. 3. 2021, kde by se mělo jednat 

o rozpisu rozpočtu a o strategických dokumentech UTB do roku 2030. 
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Ad 7. Různé   

Předsedkyně informovala členy AS FHS o volebním sněmu RVŠ. Předsedou RVŠ byl zvolen 

jediný kandidát prof. Pospíšil. Rada ustanovila své pracovní komise, některé z nich již začaly 

pracovat. Předsedkyně se zúčastnila zasedání Legislativní komise, kde se řešila problematika 

novely zákona o vysokých školách a autorského práva. RVŠ požaduje po MŠMT jasný 

metodický výklad k činnosti samosprávných orgánů v době nouzového nebo jiného 

omezujícího stavu.  

 

Doc. Wiegerová se dotázala děkana FHS, co bylo důvodem pro abdikaci doc. Lengálové 

z pozice koordinátora pro kvalitu FHS.  

Děkan  odpověděl, že doc. Lengálová uvedla jako důvod nedostatečný přísun informací 

od vedení FHS. 

 

Doc. Wiegerová informovala děkana FHS, že obdržela e-mailem podklady pro zakoupení 

sportovní haly pro UTB od dr. Melichárka. Dotazuje se, o co se jedná a jak se k tomu staví 

fakulta.  

Děkan FHS odpověděl, že se pravděpodobně jedná o budovu Sportcentra Maty, která je 

v blízkosti budovy U18 a v současné době je na prodej. Na bázi úvah je možnost zakoupení 

haly univerzitou. V této záležitosti by se dr. Melichárek měl obrátit na děkana FHS. 

 

Doc. Wiegerová se dotázala tajemníka FHS, jaké kompetence má v současné době Ing. Rucká 

v pozici finančního manažera.  

Tajemník FHS odpověděl, že Ing. Rucká jako finanční manažer zpracovává interní projekty 

IGA a IP. Externí projekty řeší projektový manažer Ing. Zouharová.  

 

Termín příštího zasedání AS FHS  

K hlasování přítomno 9 členů AS FHS. 

Návrh usnesení AS FHS č. 173/04 

AS FHS schválil termín příštího řádného zasedání AS FHS na 17. 3. 2021 v 13:00 hod. 

a předběžný program: 

1. Kontrola zápisu z řádného zasedání č. 2/2021 (173). 

2. Stav plnění usnesení AS FHS. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace od vedení fakulty (informace děkana, tajemníka a proděkanů). 

5. Projednání dokumentu Koncepce Centra podpory vzdělávání. 

6. Předložení dokumentu Pravidla průběhu studia ve SP uskutečňovaných na FHS. 

7. Předložení dokumentu Časový plán výuky pro akademický rok 2021/2022 ve studijních 

programech realizovaných na FHS s výhledem na akademický rok 2022/2023. 

8. Přeložení dokumentu Výroční zpráva o činnosti FHS za rok 2020. 

9. Předložení dokumentu Jednací řád VR FHS. 

10. Zprávy z AS UTB. 

11. Různé. 
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Hlasování 

Pro: 8 

Proti: 1 

Zdržel se: 0 

 

Usnesení AS FHS č. 173/04 

AS FHS schválil termín příštího řádného zasedání AS FHS na 17. 3. 2021 v 13:00 hod. 

a předběžný program: 

1. Kontrola zápisu z řádného zasedání č. 2/2021 (173). 

2. Stav plnění usnesení AS FHS. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace od vedení fakulty (informace děkana, tajemníka a proděkanů). 

5. Projednání dokumentu Koncepce Centra podpory vzdělávání. 

6. Předložení dokumentu Pravidla průběhu studia ve SP uskutečňovaných na FHS. 

7. Předložení dokumentu Časový plán výuky pro akademický rok 2021/2022 ve studijních 

programech realizovaných na FHS s výhledem na akademický rok 2022/2023. 

8. Přeložení dokumentu Výroční zpráva o činnosti FHS za rok 2020. 

9. Předložení dokumentu Jednací řád VR FHS. 

10. Zprávy z AS UTB. 

11. Různé. 

 

 

Příští řádné zasedání AS FHS proběhne ve středu dne 17. 3. 2021 v 13:00 hod., 

formou videokonference. 

 

Konec zasedání: 15:01 hod. 

 

Ve Zlíně dne 17. 2. 2021 

Zapsala: Ing. Olga Hulejová 

 

   PhDr. Helena Skarupská, Ph.D. 

předsedkyně AS FHS UTB ve Zlíně 


